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Ocenění pro nejlepší Stavby roku 
Jako každoročně byly i letos oceněny nejlepší projekty soutě-

žící o titul Stavba roku.  
Toto označení nese pět vybraných z patnácti nominací: Výstavba Jihozápadní části Pražského 

okruhu, Golf klub Čertovo břemeno v Jistebnici, Společenské centrum Trutnovska pro kul-
turu a volný čas, krytý plavecký bazén v 
Litomyšli a Univerzitní kampus Masaryko-
vy univerzity v Brně-Bohunicích, školská 
část - ve stejném pořadí publikujeme i jejich 
fotografie.  
Byla udělena i Cena předsedy Senátu PČR, 
kterou obdrželo Onkologické centrum Fakult-
ní nemocnice Plzeň. Cenu veřejnosti  získala 
rekonstrukce Staroměstského náměstí v Mladé 
Boleslavi.  
Osobností stavitelství se stal doc. Ing. arch. 
Jan Štípek. 

Navýšení rozpočtu SFDI o čtyři miliardy je nedostatečné 
Vláda schválila navýšení rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury na příští rok o čtyři 

miliardy korun na 41 miliard Kč. Ministr dopravy Pavel Dobeš původně pro fond požadoval pro 
příští rok navíc 8,8 miliardy Kč.  

Svaz podnikatelů ve stavebnictví v ČR je zklamaný z jednání, která předcházela schvalování 
státního rozpočtu pro rok 2012 i z jejich výsledku. Částka čtyř miliard neřeší tristní situaci, ve 
které se v současné době stavebnictví, zejména dopravní infrastruktura, nachází. Vzhledem k tomu, 
že se již delší dobu nepřipravují nové stavební projekty a není zahajována příprava staveb, Svaz 
podnikatelů ve stavebnictví v ČR navrhuje směrovat podstatnou část z dodatečně přidělených fi-
nančních prostředků do projektové a inženýrské přípravy staveb: 

1. Akcelerovat a finančně posílit projektovou přípravu staveb tak, aby tyto stavby byly projekčně 
připraveny k zahájení výkupu pozemků již v roce 2013, a mohly tak získat stavební povolení 
v průběhu roku 2014. Tím bude zajištěn plynulý přechod investora od náhradních projektů OPD I 
k přípravě nových projektů k OPD II. 

2. Znovu nastartovat projektovou přípravu těch staveb, které byly zastaveny koncem roku 2009 
nebo v průběhu let 2010 a 2011. 

3. Výkupy pozemků nefinancovat z těchto prostředků a zahajovat pouze ty, u nichž inženýrská 
činnost před zahájením výkupů prokáže reálnou možnost jejich získání. 

K zajištění finančního posílení rozpočtu SFDI podle bodů 1. a 2. je třeba navýšit finanční limity 
přípravy staveb pozemních komunikací minimálně 5krát - ze stávajících 431 mil. Kč na 2,155 mld. 
Kč s tím, že projektová příprava staveb dálnic a rychlostních silnic bude navýšena 6krát (ze stáva-
jících 235 mil. na 1,410 mld. Kč) a projektová příprava staveb I. tříd bude navýšena 3,8krát (ze 
stávajících 196 mil. Kč na 745 mil. Kč). 
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Díky exportu Lasselsberger zvýší prodej obkladů 
Výhradně díky nárůstu exportu zvýší letos plzeňský Lasselsberger prodej keramických obkladů 

o osm až deset procent oproti roku 2010, kdy uplatnil na všech trzích 24,5 milionu metrů čtvereč-
ních, zejména produktů středního a vyššího cenového segmentu. Letos se chce jejich jediný český 
výrobce s polovičním podílem na trhu dostat až na 27 milionů metrů čtverečních obkladaček a 
dlaždic. Řekl to generální ředitel Lasselsbergeru Roman Blažíček. 

„Plán nárůstu plníme. Export, hlavně na Západ, by měl být letos opět vyšší,“ dodal. Veškeré 
letošní zvýšení prodejů v technických jednotkách podle něj zajistí vývoz, v tržbách ale firma ztrácí 
kvůli posilující koruně. Hlavními trhy, kam směřuje přes polovinu exportu podniku, jsou Němec-
ko, Rakousko a Francie, ale firma vyváží do všech evropských zemí. Růst prodejů v cizině je dán 
zvýšením podílu na úkor jiných dodavatelů; podniku se daří hlavně v objektových obkladech. 

Lasselsberger podepsal na největší světové výstavě v Itálii první kontrakt s velkým kanadským 
zákazníkem. „Do Severní Ameriky jsme dosud vyváželi hodně málo. Naší nevýhodou proti Italům 
je, že vzdálenost od moře je veliká a logistika se o to více komplikuje,“ uvedl ředitel. 

Prodej v ČR stagnuje, stavební výroba od roku 2008 klesá. Zatímco v roce 2009 firma prodala v 
tuzemsku 43 procent, loni už to bylo 36 procent produkce, letos plánuje zhruba 30 procent. Podnik 
letos očekává propad stavební výroby o pět procent, protože nezačínají žádné velké stavby. Ani 
příští rok nepočítá s oživením. Spotřeba keramických obkladů v ČR klesla z 24 milionů m2 v roce 
2007 před krizí na loňských 17 milionů m2, letos se má opět snížit na 16,5 milionů m2. 

Developeři hlásí: Již je prodáno tolik bytů jako za celý loňský rok 
Celkem 2492 nových bytů v projektech s 50 a více byty prodali developeři v Praze za první tři čtvrt-

letí letošního roku. Vyplývá to z údajů developerské společnosti EKOSPOL, která již pátým rokem 
pravidelně monitoruje pražský rezidenční trh 
z hlediska uskutečněných prodejů i celkové na-
bídky nových bytů. 

Výsledky nejnovější analýzy EKOSPOL a.s. 
potvrzují to, co již několik měsíců tvrdí hlavní 
hráči na pražském bytovém trhu – poptávka po 
nových bytech v Praze stabilně a dlouhodobě 
posiluje. Za celý loňský rok se prodalo celkem 
2691 nových bytů, za tři čtvrtletí letošního roku 
již 2492. „Již nyní je jisté, že výsledek loňského 
roku bude letos určitě překonán. Vše navíc na-
svědčuje tomu, že náš odhad 3 – 3,5 tisíce proda-
ných bytů v roce 2011, který jsme jako první 
prezentovali v závěru loňského roku, se velmi pravděpodobně naplní,“ říká Evžen Korec, generální 
ředitel a předseda představenstva EKOSPOL a.s. 

Ve třetím čtvrtletí byly rekordní prodeje za poslední dva roky, hlavní nápor poptávky ale ještě přijde. 
Korec zároveň dlouhodobě upozorňuje, že v souvislosti se zvýšením dolní sazby DPH, která od příštího 
roku způsobí skokové zdražení nových bytů, lze největší nápor zájmu o nové byty očekávat především 
na podzim a v zimě letošního roku. „Podíváme-li se na vývoj prodejů po čtvrtletích, tak vidíme skoko-
vý nárůst prodejů ve třetím kvartálu letošního roku. Od července do září se v Praze prodalo celkem 988 
nových bytů, to je o 200 bytů více než v jakémkoli jiném čtvrtletí od poloviny roku 2008. Očekáváme, 
že prodeje za čtvrtý kvartál budou ještě vyšší a téměř jistě překročí hranici 1000 bytů,“ předpovídá 
Evžen Korec. Celková nabídka nových bytů v projektech s 50 a více byty v Praze činila k 30. 9. 2011 
celkem 7081 bytů. Na developerech je přitom vidět snaha stavět či dokončit co nejvíce bytů ještě před 
koncem roku, aby bylo možné jejich částečné nebo plné profinancování ještě se starou sazbou DPH. 
Z celkového počtu 7081 volných bytů na prodej je celkem 2003 bytů již dokončených, 3654 bytů se 
právě staví a jen 1424 bytů je v projektech před zahájením výstavby. 

Kalousek chce vyšší daň z nemovitostí 
Ministr financí Miroslav Kalousek chce od 

roku 2014 zvýšit daň z nemovitosti podle 
ceny pozemku. Ceny v jednotlivých lokalitách 
by se určovaly podle cenových map, odvoze-
ných od obvyklých cen v daném místě. Minis-
tr chce záměr nového systému výpočtu daně, 
který by měl platit od roku 2014, projednávat 
spolu novelou zákona o rozpočtovém určení 
daní. 

Praha je na povodeň připravena 
Protipovodňové cvičení Povodeň Holešovi-

ce 2011 potvrdilo, že Praha je připravena na 
povodně i větší než v roce 2002, kdy voda 
zastavila i pražské metro. Mobilní zábrany 
stojící od Libeňského mostu po Stromovku 
přesáhly o 50 centimetrů tehdejší pětisetletou 
vodu. Postaveny byly za 1,5 hodiny, limit byl 
čtyři hodiny. V téměř kilometrové hrázi bylo 
odhaleno jedno slabé místo ve Stromovce, 
vadný sloupek, což bude opraveno. 

Rozšíření silnice I/49 bude pokračovat 
Práce na rozšíření silnice I/49 mezi zlínskou 

částí Malenovice a městem Otrokovice budou 
pokračovat i v příštím roce. Máme zájem na 
tom, aby tato stavba byla úspěšně dokončena, 
řekl premiér Petr Nečas. Na dokončení stavby 
chybí 458 milionů korun. Stát příští rok pošle 
200 milionů Kč. 

Změny ve státní památkové péči 
Ministerstvo kultury připravilo novelu záko-

na o státní památkové péči. Navrhované le-
gislativní změny se týkají zejména archeolo-
gického výzkumu. Kromě přísnějších pravidel 
a sankcí počítá novela také s tím, že vlastníci 
rodinných domů by už neměli hradit náklady 
na záchranné archeologické výzkumy. 

Obří sud se vrátil 
Na Javorníku poblíž Liberce stojí po letech 

znovu obří sud. Atrakce oblíbená turisty před 
téměř 40 lety vyhořela, její repliku postavil na 
stejném místě provozovatel tamního rekreač-
ního areálu. V objektu je restaurace pro 90 lidí 
a dalších 70 se jich vejde na venkovní terasu, 
součástí je penzion se 40 lůžky. Objekt je 
bezbariérový. 

Vodní výstavbu komplikují ekologové 
Výstavbu významných vodních děl v ČR 

nekomplikují výkupy pozemků, ale průtahy 
kolem posudku dopadu na životní prostředí. 
Novela zákona o urychlení výstavby dopravní 
infrastruktury, která možnosti vyvlastnění 
rozšiřuje, platí od 1. října. 

Multi Development prodal obchodní centra 
Developerská společnost Multi Develop-

ment prodala obchodní centra Nová Karolina 
v Ostravě a Forum Ústí nad Labem. Za 300 
milionů eur (zhruba 7,35 miliardy korun) je 
získal společný podnik retailového fondu 
Meyer Bergman European Retail Partners I 
(MBERP) a Healthcare of Ontario Pension 
Plan (HOOPP). Jde o dosud největší letošní 
realitní investici na českém trhu. 
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Graf č. 3 - Struktura nabídky volných bytů k prodeji 
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Regulace pět minut po dvanácté 
Karlovarský magistrát chce od příštího roku 

regulovat výstavbu v lázeňském a historickém 
centru. Hodlá při tom postupovat podle studie 
prostorových regulativ, kterou zpracuje někte-
rý z architektů nebo urbanistických ateliérů, 
jež radnice vyzvala k účasti v tendru. Studie 
má jasně určit, co a za jakých podmínek se 
může ve vymezených lokalitách postavit. 

Německo chce splavnost Labe 
Německé ministerstvo dopravy počítá s 

prohloubením plavebního koryta Labe mezi 
Hamburkem a českými hranicemi na minimál-
ně 1,6 metru, aby řeka byla pro nákladní do-
pravu splavná 345 dní v roce. Vyjme ji také z 
kategorie doplňkových vodních cest. 

Výstavba silnice mezi Ostravou a Opavou pokračuje 
Stavba silnice I/11 mezi Opavou a Ostravou 

u Mokrých Lazců bude v příštím roce pokra-
čovat. Rozpočet Státního fondu dopravní in-
frastruktury (SFDI) počítá s tím, že na stavbu 
bude v příštím roce uvolněno z národních 
zdrojů 300 milionů korun. Další peníze jsou 
plánovány i v následujících letech a s financo-
váním stavby by mohly pomoci dotace z ev-
ropských fondů. 

Vznikne nový komplex se 126 byty 
V Českých Budějovicích vznikne v lokalitě 

Dlouhá louka komplex domů za několik sto-
vek milionů korun. Přípravné práce na objek-
tu, jenž se nachází u Vltavy poblíž historické-
ho centra města, začnou v těchto dnech. Stavět 
se bude od října letošního roku. 

D11 bude moci začít v příštím roce 
Ředitelství silnic a dálnic bude moci příští 

rok zahájit dostavbu dálnice D11 do Hradce 
Králové. Umožní to chystané zvýšení roz-
počtu fondu dopravy o čtyři miliardy korun, 
na kterém se dohodla vláda. 

Bývalé kasárny v Brně dál chátrají 
V brněnské Masarykově čtvrti, která je po-

važovaná za jednu z nejlepších adres ve měs-
tě, dál chátrá bývalý vojenský areál. Kasárny u 
náměstí Míru chtěl před lety přestavět soukro-
mý investor na dům s 80 byty a obchody. Pro-
jekt, který vyvolal nevoli místních, se však 
nikdy neuskutečnil a záležitost vězí dodnes v 
právních pastech. Jisté dnes není ani to, komu 
vlastně areál patří, řekl starosta Brna-střed 
Libor Šťástka (ODS). Bývalý vojenský areál 
převedla armáda před lety bezplatně na Brno s 
podmínkou nekomerčního využití. Městská 
část však v roce 2006 uzavřela smlouvu s 
developerem, který počítal se stavbou bytové-
ho a nákupního centra. Armáda s argumentem, 
že jde o komerci, vyměřila městu pokutu. 
Brno deset milionů korun zaplatilo. Následo-
valo trestní stíhání bývalé starostky Brna-střed 
Dagmar Hrubé (ODS); podle obžaloby se 
provinila zneužitím pravomoci veřejného 
činitele. Soudy Hrubou dvakrát osvobodily. 
Záležitost však nyní z podnětu Nejvyššího 
státního zastupitelství přezkoumává Nejvyšší 
soud. 

Projekt Čakovický park v první fázi výstavby 
Pražský projekt Čakovický park, který navazuje na předchozí projekty „U Zámeckého parku“ a 

bytové domy „Čtyřlístek“ a „Kopretina“ se nachází od dubna 2011 v první fázi své výstavby. Pů-
vodní parková plocha o výměře 7 ha bude díky 
tomuto projektu rozšířena o více než 4 ha. 
Celková souvislá plocha zeleně pak tedy bude 
činit více než 110 000 m2. 

Obytný soubor je  unikátní pražský develo-
perský projekt, který vytváří nový koncept 
bydlení spojující cenově dostupné městské 
bydlení s přírodou a původním historickým 
zámeckým parkem. „Kvalitní, neotřelé, urba-
nistické a architektonické řešení tvoří spolu se 
strukturou bytů, pokrývající celou škálu bytů 
od 1+kk až po luxusní 5+kk, v rámci Prahy 
unikátní projekt,“ uvádí Karel Týc, člen před-
stavenstva M & K Development, a.s., která se společně s finanční skupinou Natland Group podílí 
na projektu Čakovický park. 

Celý projekt Čakovický park je rozdělen celkem do tří etap, v rámci kterých vyrostou na místě 
první tři bytové domy: Růže, Konvalinka a Fialka. Stavba první fáze počáteční etapy začala vý-
stavbou staveništní komunikace a mostku přes Mratínský potok v dubnu tohoto roku. Cílem bylo 
vést staveništní dopravu industriální částí Čakovic a co nejméně tak obtěžovat místní obyvatele. 

Paralelně se stavbou jednotlivých domů probíhá také výstavba infrastruktury ležící pod budoucí 
páteřní komunikací. Jedná se přesněji o splaškové a dešťové kanalizace a vodovody. S dokončením 
monolitických konstrukcí počítá developer na přelomu roku 2011 a 2012. Poté budou následovat 
ostatní stavební profese. 

Vily Chuchle – do konce roku hrubá stavba 
V polovině léta byla v Praze Velké Chuchli 

zahájena výstavba projektu VILY CHUCHLE. 
První práce se soustředí na zasíťování stavebních 
pozemku. Do konce tohoto roku budou již vidět 
první obrysy hrubé stavby jednotlivých objektů. 
V první polovině příštího roku bude otevřena 
první dokončená vila, která bude sloužit jako 
vzorová. 

Projekt VILY CHUCHLE nabízí zcela nový 
pohled na samotnou hodnotu bydlení a nemá na 
realitním trhu příliš srovnání. Moderní architek-
turu s funkční dispozicí podtrhuje prostorná 
zahrada se vzrostlou zelení. Při výběru samotného vybavení domů byl kladen důraz na přírodní a 
bezúdržbové materiály, jako jsou dřevo a hliník. Plastová okna nebo laminátové podlahy zde ne-
měly místo. I ostatní standardní vybavení, jako je klimatizace, rekuperace, elektrické žaluzie a krb 
na tuhá paliva, korespondují s celkovým pojetím projektu. 

PSJ INVEST zabodoval ve světě 
Developři z celé Evropy byli informováni o výsledcích 

v nejprestižnější evropské realitní soutěži International Property 
Awards, pořádané ve spolupráci s Google, The New York Times 
a Bloomberg Television. Společnost PSJ INVEST se stala jed-
ním z vítězů hlavních cen. 

Slavnostní udělení cen v rámci Property Awards Business 
Summit se konalo 22. a 23. 9. v Park Lane Hotel v londýnské 
čtvrti Mayfair. Firma PSJ INVEST se prezentovala svým uni-
kátním projektem moderní a udržitelné kancelářské budovy 
Main Point Karlin nominovaným na cenu Best Office Develop-
ment. Projekt Main Point Karlin nakonec získal nejvyšší oceně-
ní pěti hvězdiček a PSJ INVEST se tak stala první developer-
skou firmou v ČR, která během sedmnáctileté historie v této 
kategorii nejvyšší ocenění obdržela. 

Main Point Karlin – kombinace unikátní architektury a nejvyspělejší technologické úrovně 
dneška. Budova zodpovědná vůči životnímu prostředí a především vysoce efektivní a komfortní 
vnitřní prostory, tak se dá v několika málo slovech popsat projekt Main Point Karlin. Ta-
to desetipodlažní administrativní budova o 22 000 m2 pronajímatelné plochy usiluje o získání nej-
vyššího hodnocení v úrovni Platinum v rámci prestižní certifikace udržitelných budov LEED, na 
jejímž získání spolupracuje s newyorskou Albanese Development Corp. Budovu si jako své sídlo 
vybrala Kooperativa pojišťovna a její dceřiná společnost ČPP skupiny Vienna Insurance Group 
(VIG) ČR. 
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Jan Mechl (34) byl 
jmenován associate 
director v týmu zastu-
pování nájemníků kan-
ce lá řských budov 
(Tenant Representation) 
společnosti Jones Lang 
LaSalle. Zabývá se 
poradenstvím a zpro-
středkováním nájem-
ních transakcí. Věnuje se širokému spektru 
aktivit, které sahají od průzkumu trhu, přes 
vyjednání komerčních a právních aspektů 
nájemního vztahu až po strategické poraden-
ství při komplexním řešení všech pronájmů 
dané firmy. 

Soňa Uhrová nastou-
pila na pozici marke-
ting specialist firmy 
HUAWEI, kde bude 
zodpovídat za PR a 
marketingové aktivity a 
uvedení nových pro-
duktů na český trh pod 
značkou HUAWEI. 
Soňa Uhrová přišla do 
HUAWEI ze společnosti Dun & Bradstreet, 
kde vykonávala funkci marketingové mana-
žerky pro Českou republiku a Slovensko. 
Předtím pracovala v oblasti consumer segmen-
tu a telekomunikací, dlouhodobě se starala o 
klienty např. Nokia, Sony Czech a Epson. 

•  Seminář TECHNICKÝ DOZOR INVES-
TORA se koná v Praze 8. 11. 2011 a je zamě-
řen na dozor investora (stavebníka) a jeho 
činnost v celém procesu výstavby včetně vý-
kladu aktuálních právních předpisů a postupu 
při dokumentování kontrolních činností. U 
staveb financovaných z veřejného rozpočtu je 
dozor investora povinností. 

Program a on-line přihlášku najdete na: 
www.studioaxis.cz. 
• Nominace na 13. ročník soutěže o titul 
BEST OF REALTY - NEJLEPŠÍ Z REA-
LIT 

Do své další fáze vstoupil v pořadí již 13. 
ročník soutěže „Best of Realty - Nejlepší 
z realit“, jehož je časopis Stavitel mediálním 
partnerem. Začátkem září uzavřel pořadatel 
soutěže, společnost BEST OF REALTY, pří-
jem přihlášek do letošního ročníku. Sedmi-
členná odborná porota pak na svém prvním 
zasedání vybrala celkem 23 projekty, které si 
letos ve své kategorii zaslouží být nominová-
ny do soutěže o titul Best of Realty - Nejlepší 
z realit. Vyhlášení výsledků a předání ocenění 
nejlepším projektům proběhne ve středu 9. 
listopadu na slavnostním galavečeru 
v Kongresovém sále České národní banky 
(bývalá Plodinová burza) v Praze. 

Ocenění na veletrhu FOR ARCH 
V rámci soutěže GRAND PRIX 2011 o nejpřínosnější výrobek či technologii veletrhu FOR 

ARCH 2011 bylo letos přihlášeno 22 exponátů:a vyhrály tyto: 
ASTING CZ PASIVNÍ DOMY s.r.o.: stavební systém maXplus Aku. 
GENETOP s.r.o.: malá větrná elektrárna MVE SIMETI 
HELUZ cihlářský průmysl v.o.s.: cihelné bloky HELUZ FAMILY 50 2in1 
Timpex spol. s r.o. :Reg EQ - komplexní regulace teplovodního vytápění v rodinných domech 
Wienerberger cihlařský průmysl, a. s.: POROTHERM 42,5 T Profi - cihla s minerální izolací 
Kompletní cihlový systém POROTHERM; broušené cihly POROTHERM Profi; cihly plněné 

vatou POROTHERM T Profi; cihlové bloky pro 
vnější stěny, vnitřní nosné stěny a příčky včetně 
doplňkových formátů; akustické a superizolační 
cihly; POROTHERM DRYFIX.SYSTEM - tech-
nologie suchého zdění na PUR-pěnu; keramické 
překlady a stropy; mrazuvzdorná keramická 
dlažba a fasádní lícové zdivo TERCA Klinker; 
suché maltové a omítkové směsi POROTHERM 
a TERCA Klinker pro cihelné a lícové zdivo. 

Statistika FOR ARCHU: 
Počet vystavovatelů: 769 
Počet zastoupených států: 15 
Čistá výstavní plocha (v m2): 17 076 
Návštěvnost veletrhu: 78 645 

Difuzně otevřené lepidlo pro moderní dýchající konstrukce 
Pro omítkové a zateplovací systémy, včetně komplikovaných souvrství, nabízí firma Knauf uni-

kátní typ lepicí a armovací stěrky – UNIRITMO. Tato stěrka podle všeho najde uplatnění přede-
vším u difuzně otevřených zateplovacích systémů. Kromě toho je UNIRITMO vhodná rovněž pro 
lepení a armování dřevovláknitých desek, nebo pro lepení EPS a minerálního izolantu. Velkou 
výhodou UNIRITMA je, že extrémně vysoká paropropustnost tohoto materiálu (µ = 11) neuzavře 
zdivo. Naopak mu umožňuje plynule vydýchat nejen zbyt-
kové, ale i v průběhu užívání vzniklé vlhkosti, přičemž se 
nezhorší vlastnost izolantu a nedojde k jeho tepelně-
technické degradaci. 

Na nejkritičtějším místě – ve spoji izolantu a stěrky - ne-
bude docházet ke zvýšeným tlakům vodní páry a přebytečná 
vlhkost snadno vyjde z konstrukce. Tyto unikátní vlastnosti 
jsou u UNIRITMA dány použitou speciální vysoce jakostní 
chemií a čistě minerálním křemičitým plnivem 
s kontrolovanou jemnozrnnou granulometrií. Další předností 
UNIRITMA je možnost strojní aplikace. To je výhoda pro 
zpracovatele, který uspoří jednu pracovní sílu (míchání lepi-
dla). Navíc strojně připravené lepidlo neobsahuje žádné 
nerozmíchané hrudky, žádné zaschlé zbytky z okrajů mícha-
cího vědra, a jeho konzistence je po celou dobu armování 
povrchu izolantu rovnoměrná. UNIRITMO je k dostání 
v 25kg balení. 

Největší sádrokartonová deska na světě 
Byl zveřejněn nový světový rekord zapsaný v Guinnessově knize rekordů. V závodě Rigips byla 

vyrobena největší sádrokartonová deska v délce 12,050 m a šířce 1250 mm nejen v Česku, ale i na 
světě. Rekord byl oficiálně zanesen do České databanky rekordů a také získal certifikát Guinness 
World Records za největší sádrokartonovou desku na světě. Rekordní deska byla na akci vydražena 
a výtěžek byl předán patronce sbírky Světluška. Výroba obří sádrokartonové desky v závodu v 
Horních Počaplech byla provedena dne 31. 8. 2011 na automatizované lince klasickou strojní tech-
nologií. Tým pracovníků upravil některé řídicí procesy tak, aby deska v šířce 1250 mm a tloušťce 
12,5 mm mohla být vyrobena v maximální velikosti. Sádrová směs stékala na vysokopevnostní 
karton používaný i u běžných sádrokartonových desek, byla zakryta rubovou stranou papíru a poté 
na dlouhém výrobním pásu stlačena do požadované tloušťky. V průběhu výroby byla deska ozna-
čena i typem produktu, místem a časem výroby. Na pohled téměř nekonečný pás deskoviny se pak 
uřízl na neuvěřitelnou délku 12,050 m. Rekordně dlouhá deska byla poté automaticky přesunuta do 
sušičky, kde byla odpařována nadbytečná voda. Výroba trvala necelou hodinu. 
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